
Protokoll fört vid styrelsemöte tisdag 23-01-10 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 
Bromölla på Studiefrämjandet, Kristianstad. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Anders Johansson, Christer Neideman, Marzia 
Nekzad, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen, Ola Svensson samt, från valberedningen, Lena 
Grollmuss och Åsa Jakobsson. 

§ 83. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 20.45, och att paus för fika 
skulle hållas kl. 19.30. 

§ 84. 

Protokollet från den 12 december godkändes och justerades. 

§ 85. 

Diskussion med valberedningen. 

Om någon styrelseledamot önskar lämna styrelsen ska den meddela valberedningen detta senast 
den 20 januari. 

Valberedningen tillråds att gärna söka personer som ska föreslås att ingå i styrelsen bland kretsens 
aktiva i t.ex. kretsens arbetsgrupper. 

§ 86. 

Styrelsens ledamöter manas att söka efter personer som kan tänkas ingå i valberedningen. 

§ 87. 

Kretsbrev och veckobrev. 

Karin påminde om att riksstyrelsens ordförande kommer att avgå vid riksstämman i år, och att alla 
medlemmar i föreningen kan föreslå kandidater till ordförandeposten. 

Påmindes om Novus’ enkät till aktiva inom föreningen. 

§ 88. 

Rapporter. 

Annandag jul-vandring: Vandringen leddes av Christer och Christer Ahlqvist från fågelklubben. Tolv 
personer deltog. Minst 23 fågelarter observerades. Inga blommande växter sågs. Detta var minst den 
femtionde Annandag jul-vandringen sedan 1973. 

§ 89. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen: Har snart nästa möte. 
2. Handla miljövänligt-gruppen: Har inventerat 22 dagligvarubutiker. Resultatet kommer att 

bearbetas. Det vore önskvärt att detta togs upp i Radio Kristianstad. 
3. Klimatverkstad: Är aktiv. 
4. Remissgruppen: Anders J redogjorde för inkomna remisser. 

§ 90. 

Kommande evenemang. 



Bengt Åke Bogren är tillfrågad om att åta sig att vara mötesordförande för kretsstämman, och har 
accepterat detta. 

§ 91. 

Ekonomi. 

Det har inte varit någon omsättning på transaktionskontot sedan förra mötet. 

Styrelsen beslöt att betala Kali Andersson från Klimatpsykologerna 1000 kronor + moms för hennes 
medverkan i workshopen ”Att försöka må bättre i en galen värld” den 20 februari. 

§ 92. 

PR och medlemsstrategi. 

Påpekades att kretsens revisorer inte är nämnda på hemsidan. 

§ 93. 

Övriga frågor. 

1. Anitas förslag till svar på Inger Svenssons brev till kretsen angående gödsling med rötslam vid 
Ivösjön antogs. 

2. Rune rekommenderade läsning av klimatkontraktet mellan Kristianstads kommun och några 
myndigheter. 

3. Styrelsen beslöt att avstå från att stödja Halmstadskretsens motion om höjning av återbäring 
av medlemsavgiften till kretsarna. 

4. Christer skriver svaret till Mikael Persson på hans fråga angående rensning av Graften. 
5. Bidrag till verksamhetsberättelsen skall skickas till Anita senast den 10 februari. 
6. Ola åtar sig att bli kretsens kontaktperson för invånarna i Bromölla kommun. 

§ 94. 

Kommande möten. 

1. Måndagen den 30 januari kl. 19.00. Möte via Zoom där Rune informerar styrelsen om 
användningen av Google Docs. 

2. Torsdagen den 2 mars kl. 18.00 på Studiefrämjandet. Anders J fixar fika. 

 

 

Justeras: 

 

 

…………………………………………………………………… …………………………………………………………… 

Mötesordförande   Sekreterare 



Protokoll fört vid styrelsemöte torsdag 23-03-02 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 
Bromölla på Studiefrämjandet, Kristianstad. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Anders Johansson, Anders Sigfridsson, Rune 
Stenholm Jakobsen, Ola Svensson. 

§ 95. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 20.00 och att paus för fika 
skulle hållas kl. 18.45. 

§ 96. 

Protokollet från den 10 januari godkändes och justerades. 

§ 97. 

Rekrytering till valberedning och styrelse diskuterades. 

§ 98. 

Kretsbrev och veckobrev. 

Kommenterades kort. 

§ 99. 

Rapporter. 

1. Söndagen den 22 januari. Örndag i Tosteberga. Ca 250 personer besökte örndagen i 
Tosteberga hamn under förmiddagen. Minst tio örnar observerades. Som vanligt servade 
byalaget och hamnföreningen med grillad korv, kaffe och fika. 

2. Måndagen den 20 februari. Att försöka må bättre i en galen värld. En workshop om 
hälsosamt engagemang när man oroas över klimatkrisen. Mötet genomfördes via Zoom, och 
leddes av Karen Perry och ytterligare två personer. Förutom dessa deltog 20 personer. 

3. Lördagen den 25 februari. Vandring vid Skräbeån. 21 personer deltog i aktiviteten. Vädret var 
kallt och blåsigt. 28 fågelarter iakttogs, bl.a. en strömstare, som visade sig länge. 

4. Tisdagen den 28 februari. Klimatverkstad – läget i Kristianstad. Ca åtta personer deltog. 
5. Torsdagen den 2 mars. Viable Cities hade workshop. Anita deltog. 

§ 100. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen. Aktivitet som vanligt. 
2. Handla miljövänligt-gruppen. Gruppen behöver samarbeta mycket med kommunen. Kretsen 

ska betala vakten på klädbytardagen. Gruppen har granskat ett antal dagligvarubutikers 
ekologiska sortiment och presenterat resultatet i en insändare i Kristianstadsbladet. 

3. Klimatverkstad. Har hållit några möten. Remissvar har lämnats på kommunens förslag till 
klimat- och miljöplan. Kommer att skriva en insändare i Kristianstadsbladet. 

4. Remissgruppen. Remissvar har avgivits angående solcellsparkerna i Lyngby och Mosslunda. 
Remissvar angående Natura 2000-området  Östafors – Ljungryda ska ha inkommit senast den 
10 mars. 

§ 101. 



Kommande evenemang. 

1. Rune kontaktar Johan Landgren angående hans medverkan för oss under kulturnatten. 
2. Karin gör ändringar i verksamhetsplanen i samråd med Anders S och Rune. Karin ber också 

Mari Graneskog att skriva ut 15 ex av årsberättelsen och verksamhetsplanen till vårt 
årsmöte. 

3. Förslag till budget har delgivits styrelsen. Storkprojektet får 10 000 kronor som tas ur 
Naturvårdsfonden. 

§ 102. 

Ekonomi. 

Ekonomin är stabil. 

 

§ 103. 

PR och medlemsstrategi. 

Den medlemsökning som Naturskyddsföreningen haft efter valet, har varit ovanligt liten i vår krets – 
endast 0,8 %. Detta diskuterades. 

§ 104. 

Övriga frågor. 

Rune och Karin tar kontakt med kommunen angående kretsens medverkan på Kristianstads 
friluftsdag. 

Styrelsen beslöt att utse Ulrika Tollgren till vår kontaktperson angående fagningen på Skogstorpet 
Månses. 

 

Justeras: 

 

………………………………………………………….  …………………………………………………………. 

Ordförande    Sekreterare 

 

 



Protokoll fört vid ordinarie kretsstämma för Naturskyddsföreningen Kristianstad och Bromölla 
(org.nr. 83 82 01-4119) onsdag 2023-03-15 på Studiefrämjandet, Kristianstad. 

 

§ 1. 

Karin Bergendal hälsade medlemmarna välkomna och förklarade kretsstämman öppnad. 

 

§ 2. Val av sammanträdesfunktionärer. 

Kretsstämman valde Bengt-Åke Bogren till ordförande och Anders Sigfridsson till sekreterare för 
mötet. 

 

§ 2. Val av protokolljusterare. 

Kretsstämman valde Christer Ahlquist och Mikael Ulvholt att justera mötets protokoll. 

 

§ 4. Stämmans behöriga utlysande. 

Anders Sigfridsson och Karin Bergendal meddelade att kallelse till kretsstämman ingick i programmet 
som levererades tillsammans med februarinumret av Sveriges Natur, och att den varit publicerad på 
hemsidan. Kretsstämman godkände det sätt på vilket kallelse skett. 

 

§ 5. Styrelsens årsberättelse. 

Bengt-Åke Bogren gav ett urval av årsberättelsens innehåll. 

Bilaga 1. Årsberättelse för år 2022. 

 

§ 6. Räkenskapssammandrag och revisionsberättelse. 

Kassör Anders Johansson redogjorde för det ekonomiska resultatet för år 2022. 

Bengt-Åke Bogren visade revisorernas berättelse på vita duken. 

Bilaga 2. Resultaträkning och balansräkning. 

Bilaga 3. Revisorernas berättelse. 

 

§ 7. Frågan om ansvarsfrihet. 

Kretsstämman beslöt att med instämmande i revisorernas förslag bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 
det gångna verksamhetsåret. 

 

§ 8. Budget för år 2023. 

Kassören redogjorde för styrelsens förslag till budget för år 2023. Kretsstämman antog styrelsens 
förslag till budget. 



Bilaga 4. Budget för år 2023. 

 

§ 9. Verksamhetsplan för år 2023. 

Styrelsens förslag till verksamhetsplan var för år 2023 var inte färdigskrivet, men verksamhetsplanen 
för år 2022 fanns tillgänglig och Bengt-Åke Bogren föredrog huvuddragen i den.  

Kretsstämman uppdrog åt styrelsen att, när verksamhetsplanen för år 2023 var färdigskriven, lägga 
ut den på kretsens hemsida. 

 

§ 10. Val av kretsordförande. 

På förslag av valberedningen omvaldes Rune Stenholm Jakobsen till ordförande och firmatecknare 
för år 2023. Valet var enhälligt. 

 

§ 11. Val av kassör. 

På förslag av valberedningen omvaldes Anders Johansson till kassör och firmatecknare för år 2023. 

 

§ 12. Fastställande av antalet övriga ledamöter i styrelsen. 

På förslag av valberedningen fastställdes antalet övriga ledamöter till nio. 

 

§ 13. Val av övriga styrelseledamöter. 

I tur att avgå är AnnaMaja Lindblom, Marzia Nekzad, Christer Neideman, Anders Sigfridsson och Ola 
Svensson. 

Kretsstämman beslöt att på valberedningens förslag omvälja Christer Neideman och Anders 
Sigfridsson för år 2023 – 2024 och Marzia Nekzad för 2023, samt att nyvälja Rose-Marie Ljungberg för 
år 2023- 2024. 

 

§ 14. Fyllnadsval av övriga styrelseledamöter. 

Kretsstämman beslöt att efter Hanan Alkhuder och Patrik Björkman välja Bengt Klingheim och Anita 
Zieme för år 2023. 

 

§ 15. Val av revisorer och revisorssuppleanter för år 2023. 

Bertil Troberg har undanbett sig omval. Kretsstämman beslöt att till ordinarie revisorer omvälja 
Glenn Nilsson och nyvälja Agnetha Björklund och till suppleanter för dessa omvälja Sven Birkedal och 
nyvälja Lena Henningsson. 

 

§ 16. Val av valberedning för år 2023. 



Åsa Jakobsson har undanbett sig omval. Kretsstämman beslöt att omvälja Lena Grollmuss och nyvälja 
Anita Nilsson. Således är en plats i valberedningen fortsatt vakant. 

 

§ 16 b. Justering av § 10 – 16. 

På Bengt-Åke Bogrens förslag justerades § 10 – 16 omedelbart. 

 

§ 17. Motioner. 

Inga motioner hade inkommit. 

 

§ 18. Övriga ärenden. 

Kretsstämman gav valberedningen i uppdrag att föreslå en kvinnlig kretsordförande att efterträda 
Rune Stenholm Jakobsen vid nästa årsmöte. 

 

§ 19. Avtackning. 

Karin Bergendal framförde kretsens tack till mötets ordförande Bengt-Åke Bogren och avgående 
valberedningsledamoten Åsa Jakobsson med en tulpanbukett. 

 

§ 20.  

Karin Bergendal förklarade kretsstämman avslutad. 

 

 

Vid protokollet …………………………………………………. ………………………………………………………… 

 Anders Sigfridsson  Bengt-Åke Bogren, mötesordförande 

 

 

……………………………………………………………………. ……………………………………………………………. 

Christer Ahlquist   Mikael Ulvholt 

 

 



Protokoll fört vid konstituerande styrelsesammanträde torsdag 23-03-23 för 
Naturskyddsföreningen Kristianstad och Bromölla (organisationsnummer 838201-4119) på 
Studiefrämjandet, Kristianstad. 

Närvarande: Karin Bergendal, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, Rose-Marie 
Ljungberg, Christer Neideman, Marzia Nekzad, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen, Anita 
Zieme. 

1 1. 

Kretsens ordförande Rune Stenholm Jakobsen förklarade sammanträdet öppnat. 

§ 2. 

Deltagarna berättade lite om sig själva och sina intressen inom föreningens verksamhet.  

§ 3. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00, och paus för fika skulle 
tas kl. 20.00. Anders Sigfridsson fixade fika idag. 

§ 4. 

Föregående styrelsemötesprotokoll från den 2 mars godkändes och justerades. 

§ 5. 

Rune går igenom vår praxis angående mötesordning och kommunikation. 

 

§ 6. Val till funktioner inom styrelsen. 

Styrelsen beslöt att till 

vice ordförande utse Anita Gunnarsson. 

sekreterare utse Anders Sigfridsson. 

ansvarig för medlemsregistret utse Rose-Marie Ljungberg. 

postmottagare utse Anita Gunnarsson. 

firmatecknare utse Anders Johansson (personnummer) och Rune Stenholm Jakobsen 
(personnummer) var för sig. 

ombud för länsstämman utse Åsa Jidebom och Anita Zieme. 

ombud för riksstämman utse Karin Bergendal och Rune Stenholm Jakobsen. 

programbladsansvariga utse Rose-Marie Ljungberg, Marzia Nekzad och Rune Stenholm Jakobsen. 

att utforma remissvar utse Anders Johansson, som kan ta hjälp av Åsa Jidebom och Christer 
Neideman. Förslag till remissvar delges hela styrelsen för beslut. 

kontaktperson för Studiefrämjandet utse Karin Bergendal. 

ansvarig för verksamhetsberättelsen utse Anders Sigfridsson och Anita Gunnarsson. 

ansvarig för att välkomna nya medlemmar utse Karin Bergendal. 



ansvarig för hemsidan utse Rose-Marie Ljungberg, Christer Neideman och Rune Stenholm Jakobsen. 

ansvarig för Facebook-aktiviteter utse Anita Zieme. 

att kalla till sammanträden och skriva dagordningar och protokoll utse Anders Sigfridsson. 

att ansvara för att styrelsemöten blir av utse Rune Stenholm Jakobsen. 

att rapportera årsmöteshandlingar mm till riksföreningen utse Rune Stenholm Jakobsen. 

att söka bidrag från Kristianstads och Bromölla kommuner utse Anders Johansson med assistans av 
Rune Stenholm Jakobsen. 

 

§ 7. Val till kontaktpersoner för kretsens arbetsgrupper. 

Styrelsen beslöt att till kontaktperson för 

Handla miljövänligt-gruppen utse Karin Bergendal. 

Floravårdsgruppen utse Anders Johansson. 

Klimatverkstaden utse Rune Stenholm Jakobsen. 

Remissgruppen utse Anders Johansson. 

 

§ 8. Val av representanter för kretsen i olika samrådsgrupper och råd. 

Styrelsen beslöt att till att representera kretsen i 

Kristianstads kommuns samrådsgrupp för klimatet utse Anita Gunnarsson och Rune Stenholm 
Jakobsen. 

Klimatneutrala Kristianstad 2030 utse Anita Gunnarsson och Rune Stenholm Jakobsen. 

Framtidsveckan utse Anita Gunnarssson. 

Samrådsgruppen för Biosfärområde Kristianstads Vattenrike utse Christer Neideman. 

Referensgruppen för grågåsförvaltning utse Christer Neideman. 

Ivösjökommittén utse Anita Zieme. 

Vattenrådet för Skräbeån utse Anita Zieme. 

stiftelsen Bromölla Natur- och Kulturmiljövårdsfond utse Anita Zieme. 

Österlens vattenråd utse Karin Bergendal och Anders Johansson. 

Grundvattenrådet för Kristianstadsslätten utse Åsa Jidebom. 

Vattenrådet för Helge å utse Bengt Klingheim. 

Storkprojektet angående kretsens fadderskap för storkar utse Anders Johansson. 

 

§ 9. Övriga frågor. 



Anita kontaktas angående Framtidsveckan. 

 

§ 10. Kommande möten. 

Måndagen den 3 april kl. 19.00 på Studiefrämjandet. Åsa fixar fika. 

 

§. Kretsens ordförande förklarade sammanträdet avslutat. 

 

 

………………………………………………………………………. ……………………………………………………………… 

Ordförande    Sekreterare 

 



Protokoll fört vid styrelsemöte måndag 2023-04-03 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 
Bromölla på Studiefrämjandet, Kristianstad. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 
Marzia Nekzad, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen, Anita Zieme. 

§ 11. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00, och att paus för fika 
skulle tas kl. 20.00. 

§ 12. 

Protokollet från den 23 mars godkändes och justerades. 

§ 13. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

Karin informerade om den kommande länsstämman i Örkelljunga. 

§ 14. 

Rapporter. 

Måndagen den 6 mars. För studerande – Fika för nyfikna. Anita Gunnarsson och Rune satt i 
Högskolans kafé för att samtala med intresserade studenter, och kanske locka någon att bli medlem i 
kretsen. Tyvärr visade studenterna inte mycket intresse. 

§ 15. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen: Gruppen studerar nu växtfamiljer på sina möten. Man avser att hjälpa en 
markägare vid Edenryd med stängsling för att skydda fältnockor mot betesdjur. 

2. Handla miljövänligt-gruppen: Sex kretsmedlemmar kommer att medverka på klädbytardagen 
lördagen den 22 april. 

3. Klimatverkstad: Insändaren om Kristianstads kommuns klimatmål har skickats till 
Kristianstadsbladet. 

4. Remissgruppen: Snart får vi Kristianstads kommuns naturvårdsplan på remiss. 

§ 16. 

Kommande evenemang. 

1. Karin åtar sig att skriva färdigt verksamhetsplanen för 2023, som inte var färdigskriven till 
årsmötet. 

2. Styrelsen beslöt att ha en intern arbetsdag på Studiefrämjandet senare. 
3. Rune nämnde att styrelseledamöterna borde få tillfälle att lära sig använda molnet för att 

delta i att utarbeta skrivelser. 
4. Klädbytardagen kommer att äga rum i rådhusets foajé. De som där låter sig värvas som 

medlemmar i Naturskyddsföreningen, kommer att få ett tygmärke, som visar att de är 
medlemmar. De som redan är medlemmar kan få köpa det märket för 10 kronor, som kan 
betalas kontant eller med Swish. Betalningen förmedlas av Rose-Marie Ljungberg. 

5. Söndagen den 14 maj äger Hanöbuktsveckan rum. Den arrangeras av Tosteberga Byalag och 
IOGT.  Anders och Kjell-Arne Olsson leder en vandring på Tosteberga ängar då. 



§ 17. 

Ekonomi. 

Inga utgifter sedan förra mötet. 

Styrelsen beslöt att skänka 10 000 kronor till Storkprojektet för GPS-sändare. 

§ 18. 

PR och medlemsstrategi. 

Anita Gunnarsson åtar sig att värva medlemmar på Kulturnatten. 

Karin åtar sig att värva medlemmar på Kristianstads trädgårdsförenings växtmarknad vid Kjugekull. 

§ 19. 

Övriga frågor. 

Karin och Rune åtar sig att medverka på Kristianstads friluftsdag den 3 juni. 

Anita Gunnarsson önskar att någon åtar sig att hjälpa till med Framtidsveckan. 

Rune åtar sig att skicka insändaren om Kristianstads kommuns klimatmål till kommunen. Då skall den 
diarieföras. 

§ 20. 

Kommande möten. 

1. Styrelsemöte via Zoom måndagen den 24 april kl. 19.00 
2. Programmöte tisdagen den 9 maj kl. 19.00 på Studiefrämjandet. Anita Zieme fixar fika. 

 

 

Justeras: 

 

 

……………………………………………………………  ……………………………………………………………… 

Ordförande    Sekreterare  

 

 

  



Protokoll fört vid styrelsemöte måndag 2023-04-24 för Naturskyddsföreningen Kris�anstad och 
Bromölla via Zoom. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 
Rose-Marie Ljungberg, Christer Neideman, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen. 

§ 21. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt at mötet skulle avslutas kl. 20.55 med paus kl. 20.00. 

§ 22. Protokollet från den 3 april godkändes för at justeras på nästa möte. Här bestämdes också at 
et utkast �ll verksamhetsplan skulle mejlas �ll styrelsen för at godkännas på nästa möte. 

§ 23. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

Karin påpekade at riksföreningen gärna ser at fler än kretsens ombud anmäler sig riksstämman. 
Samma gäller också för länsstämman. 

§ 24. 

Rapporter. 

1. Lördagen den 22 april. Klädbytardag. 165 plagg fick nya ägare. Tre personer värvades �ll 
medlemmar. 

2. Söndagen den 23 april. Hyggesfrit skogsbruk i prak�ken. 16 åhörare deltog. Väl och 
pedagogiskt genomfört. 

3. Christer meddelade at han avgår som styrelseledamot i Helgeåns vatenråd. 

§ 25. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen. Kjell-Arne Olsson och Anders Johansson deltar på Hanöbuktsveckan 
genom at leda en vandring på Tosteberga ängar. 

2. Handla miljövänligt-gruppen. Klädbytardagen ska utvärderas. Medel har sökts och beviljats 
från riksföreningen �ll et projekt om baljväxter. 

3. Klimatverkstad. Torsdagen den 27 april sker et samråd om Hedentorpsvägen där 
Cykelfrämjandet är med. Rune skriver et deba�nlägg som delges styrelsen först. 

4. Remissgruppen. Remiss om ny bro över Axeltorpsviken har kommit. Vi får ta ställning �ll 
frågan om lu�buren ammoniak. 

§ 26. 

Kommande evenemang. 

1. Lördagen den 29 april. Odling för hopp och läkande. Rose-Marie kontaktar Hermine Wendt 
Linder. 

2. Torsdagen – fredagen den 4 - 5 maj. Växtmarknad med redskapsbyte. Alex Finmekaniska 
kommer at hjälpa �ll med slipning av redskap. 

3. Söndagen den 7 maj. Kjugekull - Trädgårdsföreningen. Åsa är där och försöker värva 
medlemmar. 

4. Onsdagen den 10 maj. Föreläsning om läkemedel i miljön på Studiefrämjandet. Anita och 
Rose-Marie är där som ”värdar”. 



5. Fredagen – lördagen den 19 - 20 maj. Kulturnat i Kris�anstad. Från kretsen deltar bl.a. Anita 
G. Anita ordnar också något ätbart at bjuda besökare på. 

§ 27. 

Ekonomi. 

1. Vi betalar 1000 kronor �ll Storkprojektet för fadderstorkar. 
2. Vi får mycket lite pengar från Returums pantautomat sedan et tag. Kanske kan deta �llskot 

�ll vår kassa öka om kretsen kan ta emot Swishbetalning. Anders J undersöker deta. 
3. Vi betalar cykelkartan över Bromölla, men Anders J ansöker om bidrag �ll deta från Bromölla 

kommun. 
4. Försäljning av tygmärken redovisas �ll kassören. 

§ 28. 

PR och medlemsstrategi. 

Hanns inte med. 

§ 29. 

Övriga frågor. 

1. Et utkast �ll välkomstbrev �ll nya medlemmar som inte ännu betalat är klart. Rose-Marie 
skickar ut det �ll styrelsen för synpunkter. 

2. Rune ska skriva et utkast �ll insändare om civil olydnad i form av fredliga ak�oner, där det 
bl.a. påpekas at man inte ska dra sådana över en kam, e�ersom de kan störa samhället olika 
mycket. Styrelsen får ta ställning �ll om kretsen ska stå bakom denna insändare. 

§ 30. 

Kommande möten. 

Programmöte �sdagen den 9 maj kl. 19.00 på Studiefrämjandet. Anita Zieme fixar fika. På deta möte 
bestäms datum för nästa styrelsemöte. 

 

 

Justeras: 

 

 

…………………………………………………………………….. ……………………………………………………….. 

Ordförande    Sekreterare 

 

 



Protokoll fört vid styrelsemöte tisdag 2023-05-23 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 

Bromölla på Studiefrämjandet. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 

Rose-Marie Ljungberg, Christer Neideman, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen. 

§ 31. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00 med paus för fika kl. 

19.45. 

§ 32. 

Protokollen från den 3 och 24 april godkändes och justerades. 

§ 33. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

Åsa och Anita Zieme representerade kretsen på länsstämman i Örkelljunga den 13 maj, där man till 

ordförande efter Linda Birkedal valde Bengt Jürs. Karin avgick från länsförbundets styrelse. 

Utöver detta besåg man fornåkrar och ”biparadis”. 

§ 34. 

Rapporter. 

1. Onsdagen den 26 april. Floravandring vid Bjära. Vandringen leddes av Kjell-Arne Olsson och 

Anders Johansson. 20 personer deltog. 

2. Lördagen den 29 april. Odling för hopp och läkande. Aktiviteten leddes av Hermine Wendt 

Linder, biolog, Ann Fristedt, konstnär och Kristina Olsson, miljösamordnare, och ägde rum i 

Hälsoträdgårdens växthus. Ca 10 personer deltog. 

3. Torsdagen den 4 maj – fredagen den 5 maj. Växtmarknad med redskapsbyte. Aktiviteten ägde 

rum i Hälsoträdgården. Det blev inget byte av trädgårdsredskap och redskapssliparen var 

förhindrad att närvara. Aktiviteten var dock välbesökt. 

4. Söndagen den 7 maj. Kristianstads Trädgårdsförenings växtmarknad vid Kjugekull. Kretsen och 

Studiefrämjandet var där och gjorde reklam för sina verksamheter. Åsa fick ensam 

representera oss. 

5. Onsdagen den 10 maj. Föreläsning om läkemedel i miljön. Fyra besökare, alla från kretsen. 

6. Torsdagen den 11 maj. Floravandring vid Mosslunda. Nio personer deltog. Ej så mycket 

blomning. 

7. Söndagen den 14 maj. Fåglar och flöjt. Aktiviteten ägde rum på Ekenabben och hölls av 

naturum Vattenriket. 15 -20 personer deltog. Leddes av biologen Agne Paulsson och flöjtisten 

Cecilia Kjelldén. 

8. Söndagen den 14 maj. Floraexkursion på Tosteberga ängar för Hanöbuktens Vänner, som 

leddes av Anders Johansson och Kjell-Arne Olsson. 14 personer deltog.  

9. Torsdagen den 18 maj. Tivoliparken på Kristi Himmelsfärds dag. 12 personer deltog. 

10. Fredagen den 19 maj – lördagen den 20 maj. Kulturnatt i Kristianstad. Kretsen medverkade 

med en frågesport om bin och en tipspromenad. 

11. Söndagen den 21 maj. Kolinlagring och mångfald på riktigt. Aktiviteten ägde rum på Stora 

Juleboda gård som brukas ekologiskt. Evenemanget besöktes av 21 personer. 



12. Måndagen den 22 maj, Biologiska mångfaldens dag. Floravandring på Kjugekull. Vandringen 

leddes av Anders J och Kjell-Arne Olsson. 21 personer deltog.  

13. Måndagen den 22 maj. Årsmöte för Helgeåns vattenråd. Från kretsen deltog Bengt som 

invaldes i styrelsen. Nämnas kan att Hässleholms kommun inte betalar medlemsavgift. 

§ 35. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen. Har möte varje tisdag. Har kollat fältnockor i Edenryd och räknat 

backsippor i Mosslunda. 

2. Handla miljövänligt-gruppen. Utvärdering av Klädbytardagen förestår. Karin och Anita G 

deltog på en temahelg om mat och jordbruk (Mat och mark för mångfald) i Stockholm. 

Träffen var också en riksupptakt för Miljövänliga veckan. 

3. Klimatverkstad. Cykelfrämjandet har haft möte om Hedentorpsvägen. Viable Cities erbjuder 

en utbildningsdag under Framtidsveckan. 

4. Remissgruppen. Anders J har svarat på remissen om Hedentorpsvägen. 

§ 36. 

Kommande evenemang. 

1. Lördagen den 10 juni. Ringmärkning av storkungar i Viby. Christer nämnde att det kanske bara 

finns ungar i ett bo att märka. 

2. Kristianstads Bokfestival. Styrelsen beslöt att bidra med upp till 5000 kronor till Maja Lundes 

föreläsning. Anita diskuterar detta med Mari Graneskog. 

§ 37. 

Ekonomi. 

Styrelsen beslöt att kretsen bidrar med 10 000 kronor till Storkprojektet. 

§ 38. 

PR och medlemsstrategi. 

Hanns ej med. 

§ 39. 

Övriga frågor. 

1. Verksamhetsplanen antogs. 

2. Anders J kontaktar Bromölla kommun angående cykelkartan. 

3. Nya aktiviteter till höstprogrammet ska vara bestämda till nästa styrelsemöte den 12 juni. 

Texterna till alla aktiviteter ska vara skrivna till den 1 juli. 

4. Beslöts att kretsen går med i föreningen Samverkan för Hanöbukten. 

§ 40. 

Kommande möten. 

Styrelsemöte på Studiefrämjandet måndagen den 12 juni kl. 19.00. 

 



Justeras: 

………………………………………………………………..  ……………………………………………………………. 

Ordförande    Sekreterare  



Protokoll fört vid styrelsemöte måndag 2023-06-12 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 

Bromölla på Studiefrämjandet. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 

Marzia Nekzad, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen, Anita Zieme samt, från valberedningen, 

Lena Grollmuss. 

§ 41. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00 med paus för fika kl. 

19.45. För fikat ansvarade Anita Z. 

§ 42. 

Protokollet från den 23 maj godkändes och justerades. Konstaterades att beslutet att bidra med upp 

till 5000 kronor till Maja Lundes föreläsning på Kristianstads bokfestival blev inaktuellt, då Maja Lunde 

inte kunde komma. Som beslutat kontaktade Anders J Bromölla kommun angående betalning av 

cykelkartan, men kommunen har inte svarat. Här beslutades att Rune kontaktar Thomas Björnsson 

om detta. 

§ 43. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

1. Kretsens ombud på riksstämman är Karin och Rune. Anita G följer också med dit. 

Riksföreningen ska i år ha en kampanj om mobilitet, d.v.s. hur vi förflyttar oss. 

2. En upptakt för Miljövänliga veckan hålls på Studiefrämjandet den 2 september. Dit är folk från 

både Skånes och Blekinges länsförbunds kretsar välkomna. 

3. Länsförbundet har en konferens om biologisk mångfald i Höör den 18 och 19 november. 

§ 44. 

Rapporter. 

1. Onsdagen den 31 maj. Stiftelsen Bromölla Natur- och Miljövårdsfond beslöt att anslå 3000 

kronor till renovering. 

2. Lördagen den 3 juni. Kristianstads kommuns friluftsdag på Ekenabben. Olika föreningar var 

där och visade delar av sin verksamhet. Från vår krets var Rune och Karin där och visade 

håvning av insekter. 

3. Söndagen den 4 juni. Humlepälsbiet – uppvisning. 15 personer kom till Blåherremölla för att 

se bina vid boet och höra Martin Stoltze berätta om projektet. 

4. Onsdagen den 7 juni. Floravandring vid Branthalla. 11 personer deltog. Torkan gjorde att det 

inte fanns så mycket blommande växter som vanligt att se. 

5. Fredagen den 9 juni. Möte för Österlens vattenråd. Mötet hölls i Degeberga. Vattenrådet har 

ny ordförande, Pia Dahlin. Man planerar en besöksplats. 

6. Lördagen den 10 juni. Ringmärkning av storkungarna i Viby. Endast två storkungar fanns att 

ringmärka där i år. Som mest var kanske cirka 20 personer där för att se detta. 

§ 45. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen. Man räknade fältnockor i Edenryd. Betesdriften där har för dålig 

lönsamhet. 



2. Handla miljövänligt-gruppen. En kampanj planeras för Framtidsveckan i Kristianstad för det 

certifieringssystem för restauranger, One Planet Plate, som WWF utvecklat. Avsikten är att 

kommunens restauranger får delta i en 1,5 timmars kurs, samt att de som vill kostnadsfritt får 

gå vidare med en provcertifiering under Framtidsveckan. 

3. Klimatverkstad. Ett möte innan sommaruppehållet förestår. 

4. Remissgruppen. Samrådsunderlag angående anläggande av en solcellspark vid Kiaby har 

inkommit. 

§ 46. 

Kommande evenemang. 

Styrelsen arbetade med höstprogrammet. 

§ 47. 

Styrelsen beslöt att anslå 10 000 kronor till Storkprojektet och 5 000 kronor plus moms till kontrollant 

för One Planet Plate. 

§ 48. 

PR och medlemsstrategi. 

Kommenterades inte. 

§ 49. 

Övriga frågor. 

1. Beslöts att ändringsförslag till styrelseprotokoll ska ha skickats till sekreteraren senast åtta 

dagar innan nästa styrelsemöte. 

2. Styrelsen beslöt att kretsen ska vara medsökande till ett klimatprojekt hos Vinnova. 

§ 50. 

Kommande möten. 

Nästa styrelsemöte sker hos Åsa torsdagen den 17 augusti kl. 18.30. 

 

Justeras: 

 

……………………………………………………………………. ……………………………………………………………… 

Ordförande    Sekreterare 

 

 



Protokoll fört vid styrelsemöte torsdag 2023-08-17 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 

Bromölla. Mötet hölls via Zoom. 

Deltagare: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 
Rose-Marie Ljungberg, Christer Neideman, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen, Anita Zieme. 

§ 51. 

Till mötesordförande utsågs Anita Gunnarsson.  

§ 52. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00 med en paus på ca 20 
minuter. 

§ 53. 

Protokollet från den 12 juni godkändes för justering. 

§ 54. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

Karin och Rune var med på riksstämman i Västerås som kretsens ombud. Anita G var också med i eget 
intresse. Där valdes Beatrice Rindevall till ordförande, och Linda Birkedal valdes in i riksstyrelsen. 
Karin och Rune skriver ihop en kort redogörelse om stämman som delges styrelsen. 

Josefin Friberg på Länsförbundet vill få igång en klimataktivitet till hösten. 

§ 55. 

Rapporter. 

1. Storkprojektets nya GPS-stork Kristian som släpptes från från storkhägnet i Hemmestorp i år, 
sågs idag på Skanörs Ljung. 

2. Söndagen den 18 juni. De vilda blommornas dag. Floravandring vid Lyngsjö som leddes av 
Anders Johansson. 16 deltagare. 

3. Torsdagen den 6 juli. Floravandring vid Pestbacken. Vandringen leddes av Anders Johansson. 
17 deltagare. 

4. Onsdagen den 19 juli. Floravandring vid Blå Station i Åhus. Vandringen leddes av Kjell-Arne 
Olsson. Mer än 25 deltagare. 

5. Torsdagen den 3 augusti. Floravandring vid Tosteberga hamn. Många arter sågs. 12 deltagare. 
6. Torsdagen den 10 augusti. Exkursion i Piggastan i Åhus, som leddes av Biosfärkontorets ekolog 

Dan Gerell. 18 Åhusbor deltog, och visades på åtgärder för t.ex. sandnejlika och insekter 
beroende av sandblottor och död ved. Inte minst sandnejlikan hade gynnats av dessa 
åtgärder. 

§ 56. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen. Gruppen har exkursioner varje tisdag. 
2. Handla Miljövänligt-gruppen. Inbjudan till upptakt om ekologiskt för Miljövänliga veckan når 

även Blekinges kretsar. Miljövänliga veckan kommer att särskilt uppmärksamma ekologisk ost. 
One Planet Plate har informationsmöte för restauranger på regionmuséet. 

3. Klimatverkstad. Man ska ha möte om Klimatkontraktet, där man ska diskutera skärpningar 
och preciseringar av Kristianstads kommuns åtaganden. 



4. Remissgruppen. Kristianstads kommuns naturvårdsplan är ute på remiss. Kommunekolog 
Ulrika Hedlund kommer gärna på möte om denna. Anders J, Rune och Karin vill vara med på 
ett sådant möte, (som bör ske snart). Beslutades att Rune bokar ett sådant möte och kallar 
intresserade i styrelsen till detta. 

§ 57. 

Kommande evenemang. 

Kretsens programblad ska snart skickas till tryck. Synpunkter avges senast fredagen den 18 augusti. 
Rose-Marie korrekturläser och skickar till Rune senast lördag förmiddag den 19 augusti. 

§ 58. 

Ekonomi. 

Från returpack har vi bara fått 269 kronor under juli (?). 

Anders J behöver en faktura på de 10 000 kronorna till GPS-sändare till Storkprojektet. 

Ekonomin som vanligt stabil. 

§ 59. 

PR och medlemsstrategi. 

1. Rune instruerar Rose-Marie i hur man sköter hemsidan. 
2. Det som ska läggas på hemsidan ska vara i pdf-format. 
3. Anita Z är med på Hälsomässan i Bromölla för att värva medlemmar. 
4. Karin är med på Vånga Skördefest i samma syfte. 
5. Anita Z skriver förslag till värvarramsa. 
6. Anita Z och Rune har inom kort ett möte, där Rune delar med sig av sin kunskap om vad man 

kan göra på Facebook. 
7. Beslutades att Rune och Åsa inför nästa styrelsesammanträde förbereder ett förslag till 

rutiner för vem, när, vad, i vilken form och till vem material till hemsidan och Facebook ska 
lämnas, så att ansvar tydliggörs, och vi så småningom kan få fungerande rutiner för båda 
dessa forum. 

8. Förslag från Rose-Marie och Anita Z om att sätta upp affischer, t.ex. i A3-format, för 
medlemsvärvning på platser där vi tror det är fruktbart och tillåtet, mottogs positivt från 
övriga på mötet. T.ex. skulle veterinärkliniken på Lillö och den restaurang där Anita Z jobbar 
kunna vara sådana platser. 

§ 60. 

Övriga frågor. 

1. Vi diskuterade Naturskyddsföreningens medlemsregistrering, som ju omfattas av GDPR. 
2. Vi beställer 50 foldrar om fossilförbud för att delas ut under Framtidsveckan. 
3. Gensaxtekniken diskuterades. 
4. Ett föredrag av Emma Ådahl kunde passa i Vårprogrammet. 

§ 61. 

Kommande möten. 

Nästa styrelsemöte sker hos Åsa torsdagen den14 september från kl.17.30. Syftet med mötet är att ge 
styrelsen tillfälle att träffas och umgås utan tidspress. 



Ett ”vanligt” styrelsemöte äger rum torsdagen den 28 september kl. 19.00 på Studiefrämjandet. Vem 
som ansvarar för fika får väl bestämmas på mötet hos Åsa. 

 

 

Justeras: 

 

…………………………………………………………………………. ……………………………………………………………… 

Ordförande    Sekreterare 



Protokoll fört vid styrelsemöte torsdag 2023-09-28  för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 
Bromölla på Studiefrämjandet, Kristianstad. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 
Rose-Marie Ljungberg (deltog hemifrån via Zoom), Christer Neideman, Anders Sigfridsson, Rune 
Stenholm Jakobsen, Anita Zieme. 

§ 62. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00 med paus för fika kl. 
19.45. 

§ 63. 

Protokollet från den 12 juni justerades, och protokollet från den17 augusti godkändes och justerades. 

§ 64. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

1. Riksföreningen inbjuder till digitalt möte den 2 oktober kl 19.00 – 20.00 med namnet 
”Spaning i dagsaktuell politik”. Mötet vänder sig främst till krets- och 
länsförbundsordförande, men alla medlemmar är välkomna att delta. 

2. Länsförbundet inbjuder till ”Biologisk mångfald i Skåne” med temat skog i Höör den 18 - 19 
november. 

§ 65. 

Rapporter. 

1. Måndagen den 11 september. Möte för Samrådsgruppen för Vattenriket. Kretsen 
representerades av Christer, som lämnat en utförlig rapport till styrelsen via e-post. 

2. Söndagen den 17 september. Svamputflykt till Sölvesborg. Elva personer deltog, varav två från 
vår krets. Utflykten ägde rum i lövskog och leddes av Margrethe Brynolf. 

3. Lördagen den 16 september – söndagen den 24 september. Hållbar restaurangmat. Ett antal 
restauranger erbjöd under Framtidsveckan minst en rätt som följer WWF:s kriterier för One 
Planet Plate. 

4. Måndagen den 18 september. Ätbara perenna grönsaker. Anne Franze-Jordanov berättade 
om odling och användning av ätbara perenner. Aktiviteten ägde rum i Hälsoträdgårdens 
samlingslokal. 22 personer deltog. 

5. Lördagen den 23 september. Pilgrimsvandring med tema ”Ett hållbart liv”. Vandringen 
arrangerades av Svenska Kyrkan, Östermalmskyrkan och Naturskyddsföreningen. Tio personer 
deltog, varav fyra var arrangörer. 

6. Söndagen den 24 september. Fossila lögner – var finns bromsklossarna i 
klimatomställningen? Kristoffer Ekberg, Lunds Universitet, talade om hur klimatförnekelse 
och förhalning motverkat åtgärder för att stoppa klimatförändringen. Susanne Alpar, 
Folkuniversitetet, var moderator. 25 personer deltog. 

7. Torsdagen den 18 september. Ogräsmatlagning i naturen. Man plockade vilda örter (ogräs 
mest) och t.o.m. mossa och lagade mat på detta över stormkök och stekhäll, som ledarna 
Bengt och Anita Z hade med sig. 13 personer deltog, varav en värvades till kretsen. Det som 
var kvar efter denna aktivitet fick styrelsen avnjuta under mötets fikapaus. 

8. Fredagen den 22 september. Karin deltog som kretsens representant på ett möte som 
Österlens vattenråd hade. 

Styrelsen tackade Anita G för det stora arbete hon lagt ner på Framtidsveckan. 

§ 66. 



Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen.  Gruppen har haft en exkursion på Härlövstippen och det första 
inomhusmötet efter sommaren. 

2. Handla miljövänligt-gruppen. Gruppen avser att ha en aktivitet i Ica Maxi i Bromölla fredagen 
den 6 oktober alltså under Green Action Week som pågår från lördagen den 30 september till 
söndagen den 8 oktober. 

3. Klimatverkstad. Det pågår bra arbete inom Klimatneutralt Kristianstad. 
4. Remissgruppen. Inga remisser att besvara utöver Kristianstads kommuns naturvårdsplan. 

§ 67. 

Kommande evenemang. 

1. Söndagen den 8 oktober. Extra svamputflykt till Sölvesborg. 
2. Torsdagen den 12 – fredagen den 13 oktober. Transition Lab Forum. Workshops på temat ”Ett 

hållbart livsmedelssystem för resilienta och klimatneutrala städer. 
3. Måndagen den 20 november. Biosfär 2023 – forskningskonferens i Vattenriket. Se Vattenrikets 

hemsida. 

§ 68. 

Ekonomi. 

Det har varit mycket utgifter i september t.ex. sponsring av Storkprojektet. 

§ 69. 

PR och medlemsstrategi. 

Strul med vår Facebooksida. 

Åsa har åtagit sig att kolla vår hemsida. 

§ 70. 

Övriga frågor. 

1. Anitas förslag till förfrågan till riksföreningen angående tillgång till kretsens medlemsregister 
antogs. 

2. Beslöts att Handla miljövänligt-gruppen får skaffa en resväska (gärna begagnad) för att förvara 
sitt material på Studiefrämjandet. 

§ 71. 

Kommande möten. 

1. Torsdagen den 26 oktober kl. 18.30. Styrelsemöte på Studiefrämjandet. 
2. Måndagen den 13 november kl. 18.30. Programmöte på Studiefrämjandet. 

 

Justeras: 

 

…………………………………………………………………………… ……………………………………………………………. 

Ordförande    Sekreterare 



Protokoll fört vid styrelsemöte torsdag 2023-10-26 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 

Bromölla på Studiefrämjandet, Kristianstad. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 

Rose-Marie Ljungberg, Christer Neideman, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen, Anita Zieme. 

Fikafixare: Anders S. 

§ 72. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00 med paus för fika kl. 

19.30. 

§ 73. 

Protokollet från den 28 september godkändes och justerades. 

§ 74. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

Påmindes om konferensen i Höör, Biologisk mångfald i Skåne med tema Skog. 

§ 75. 

Rapporter. 

1. Lördagen den 30 september – söndagen den 8 oktober. Miljövänliga veckan. Några i Handla 

miljövänligt-gruppen genomförde en butiksaktivitet på ICA Maxi i Bromölla, där vi erbjöd 

besökarna provning av ekologiska hårdostar och även pratade allmänt om fördelen med 

ekologiska livsmedel. Man fick ett positivt bemötande. Butiken hade fyra ekologiska ostar i 

sitt sortiment, och man fick lite kontakt med 100 – 300 kunder. Rose-Marie ordnade ekologisk 

frukost på sin arbetsplats. 17 av personalen deltog. 

2. Söndagen den 1 oktober. Klimatdemonstrationer och mänskliga rättigheter. Man fick lyssna 

och ställa frågor till experter. Mötet hölls som webbinarium och hade 28 deltagare. 

3. Söndagen den 8 oktober. Extra svamputflykt till Sölvesborg (Kanehalls skog). Utflykten leddes 

av Margrethe Brynolf. De 17 deltagarna hittade många svamparter. 

4. Torsdagen den 12 – fredagen den 13 oktober. Deltagande av några styrelsemedlemmar vid 

Transition Lab Forum, anordnat inom ramen för Viable Cities. Aktiviteter bestod av 

presentationer och workshops på temat: ”Ett hållbart livsmedelssystem för resilienta och 

klimatneutrala städer.”  

5. Lördagen den 14 – söndagen den 15 oktober hade riksföreningen en engagemangshelg i 

Stockholm. Rune deltog i den. 

6. Söndagen den 15 oktober. Lär dig syra grönsaker. Aktiviteten hölls i orangeriet vid Brunnen i 

Arkelstorp och leddes av Paul Seugling. Elva personer deltog. En slutsats ur 

arrangörssynpunkt man drog var att man bör ha föranmälan för den här typen av aktiviteter. 

7. Måndagen den 16 oktober: Anita deltog i utvärderingsmöte med Framtidsveckans 

styrgrupp/planeringsgrupp. En sammanfattning från hela veckan kommer snart att läggas ut 

på framtidsveckans hemsida. MEN, tyvärr har Jan Lindelöf bestämt sig för att avgå som 

projektledare för framtidsveckan och ordförande i styrgruppen/planeringsgruppen. Det är 

alltså oklart vem som ska ta över den rollen.  

8. Onsdagen den 18 oktober. Möte för Helgeåns vattenråd. Bengt deltog. Man har inventerat 

Killingaån. 



9. Onsdagen den 25 oktober. Möte för Kristianstadsslättens vattenråd. Karin och Åsa deltog. 

§ 76. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen. Man är nu ca 11 deltagare i gruppen. Man har bestämt vårens 

floravandringar, som blir åtta stycken. 

2. Handla miljövänligt-gruppen. Man utvärderar aktiviteten i Bromölla. Två medlemmar har 

tillkommit. 

3. Klimatverkstad. Ett uppdaterat klimatkontrakt, inom ramen för Klimatneutrala Kristianstad 

2030, ska vara klart i december. Vi har, inom klimatverkstaden tagit fram synpunkter för hur vi 

vill att kontraktet ska förbättras jämfört med det som lämnades in av kommunen i december 

2023. Våra synpunkter har framförts skriftligen och vid möte med samrådsgruppen för 

klimatet. 

4. Remissgruppen. Inga nya remisser har tillkommit. Bromölla kommun tycks vägra ha kontakt. 

§ 77. 

Kommande evenemang. 

Vi var överens om att det är viktigt med ”reklam” både på Facebook och i månadsbrev för de 

aktiviteter som vi erbjuder i november, dvs Kemikalier i barns vardag samt två filmvisningstillfällen. 

Anita Z och Rune tog till sig detta. 

§ 78. 

Ekonomi. 

Inte mycket har hänt, men Anders J nämnde att vi fått 122 kronor från Returpack. 

§ 79. 

PR och medlemsstrategi. 

1. Man har valt en lämplig väska för förvaring av vårt material på Studiefrämjandet. 

2. Den av oss i styrelsen som vill läsa medlemsregistret kontaktar Rose-Marie. Se bilaga 1: Svar 

angående kretsens medlemsregister. 

3. Beslöts att Rune och Anita Z pratar ihop sig om delning av evenemang på Facebook. 

4. Beslöts att Anders J kontaktar remiss-sändarna om att skicka remisser inte bara till honom 

utan även till kretsens e-postadress. 

5. Beslöts att införa en ny punkt på dagordningen: Avstämning av hemsidan. 

6. Beslut om fördelning av arbetet med protokoll,remissvar, insändare och aktivitetsrapporter: 

Se bilaga 2: Fördelning av ansvar för dokument kopplade till hemsidan 

§ 80. 

Övriga frågor. 

Diskuterades frågan om våra protokolls tillgänglighet för medlemmar och allmänhet. Frågan tas upp 

på nästa styrelsemöte. 

  



§ 81. 

Kommande möten. 

1. Måndagen den 13 november kl. 18.30. Programmöte på Studiefrämjandet. 

2. Tisdagen den 28 november kl. 18.30. Styrelsemöte på Studiefrämjandet. 

3. Onsdagen den 20 mars. Årsmöte för år 2024 på Studiefrämjandet. 

 

Justeras: 

 

………………………………………………………………………. ………………………………………………………. 

Ordförande    Sekreterare 

__________________________________________________________________________________ 

Bilaga 1: Svar ang kretsens medlemsregister. Kopplat till § 70:1 föregående protokoll. 

Från: Gert Straschewski <gert.straschewski@naturskyddsforeningen.se>  

Skickat: den 4 oktober 2023 09:43 

Till: anita.g.kiaby@icloud.com 

Ämne: Sv: Vad säger GDPR om hur vi får använda medlemsregistret lokalt 

Hej Anita! 

Vad bra att ni funderar på hur ni på ett datasäkert sätt kan använda kretsens medlemsregister! 
  
I grunden är det kretsens styrelse som är ansvarig för datasäkerheten och att GDPR följs. 
  
För att underlätta styrelsens arbete med datasäkerheten finns det underlag på Naturkontakt som visar hur 
kretsens integritetspolicy kan/bör se ut. Det är denna policy som reglerar kretsens åtagande gällande 
datasäkerhet och hantering av personuppgifter. 
Enligt den får ni använda kretsens medlemsregister för att kontakta personer som kan vara intresserade av att 
vara med i en arbetsgrupp (handla-miljö-vänlig) i kretsen. 
  
Viktigt är bara att ni hantera personuppgifterna varsamt! 
  
Helst ska ni gå igenom medlemslistan online dvs direkt i Rutger tillsammans med kretsens medlemsansvarig eller 
ordförande (ordföranden har samma behörighet som personen som är medlemsanavarig). 
Om det in går kan den medlemansvariga lämna ut en medlemslista som Excelfil till er. Listan ska dock delas av 
så få personer som möjligt och den bör innehålla bara de personuppgifter som absolut är nödvändiga för att 
kunna utföra det planerade arbetet.  
  
När arbetet är klart måste Excelfilen raderas på alla datorer där den är sparad. Det är viktigt att den inte bara 
läggs i papperskorgen utan att den raderas också där. 
  
Kolla gärna integritetspolicyn på Naturkontakt och hör av dig om ni har fler frågor. 
  
Hilsen 
😊 gerT  
              
-------------------------------------------- 
Gert Straschewski  
Verksamhetsutvecklare 
Engagemangsavdelning 
  
T +46 (0) 8 702 65 52 
gert.straschewski@naturskyddsforeningen.se 
 

https://naturkontakt.naturskyddsforeningen.se/wp-content/uploads/2018/09/Integritetspolicy-f%C3%B6r-kretsar-och-lfb-anvisningar.pdf
mailto:gert.straschewski@naturskyddsforeningen.se


Bilaga 2. Fördelning av ansvar för dokument kopplade till hemsidan 

Protokoll: 

Skapare av PDF-dokument: Anders S 

Mottagare: Styrelsen 

Lägga upp på hemsidan: Rose-Marie (alt Rune) 

Kontroll: Åsa 

 

Remissvar: 

Skapare av PDF-dokument: Anders J (ibland andra) 

Mottagare: Styrelsen 

Lägga upp på hemsidan: Rose-Marie (alt Rune) 

Kontroll: Åsa 

 

Insändare: 

Skapare av PDF-dokument: Den som skrivit 

Mottagare: Styrelsen 

Lägga upp på hemsidan: Rose-Marie (alt Rune) 

Kontroll: Åsa 

 

Aktivitetsrapporter 

Skribent: Kontaktperson för enskilda aktiviteten 

Mottagare: Rose-Marie (Den som skriver verksamhetsberättelsen kan enkelt kopiera från hemsidan sen) 

Lägga upp på hemsidan: Rose-Marie (alt Rune) 

Kontroll: Åsa 

 



Protokoll fört vid styrelsemöte tisdag 2023-11-28 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 
Bromölla på Studiefrämjandet, Kristianstad. 

Närvarande: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Anders Johansson, Bengt Klingheim, Anders 
Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen. 

Fikafixare: Karin. 

§ 81. 

Till mötesordförande utsågs Anita Gunnarsson. 

§ 82. 

Dagordningen godkändes. Styrelsen beslöt att mötet skulle avslutas kl. 21.00 med paus för fika kl. 
19.45. 

§ 83. 

Påmindes om vikten av att i tid informera valberedningen om styrelsemedlem vill undanbe sig omval. 

§ 84. 

Protokollet från den 26 oktober godkändes och justerades. 

§ 85. 

Nyheter från riksföreningen och länsförbundet. 

1. Länsförbundet ordnar kretsfika via Zoom den 6 december. 
2. Riksföreningen startar kampanj inför EU-valet den 10 december. 

§ 86. 

Rapporter. 

1. Onsdagen den 1 november. Kemikalier i barns vardag. Fem deltagare. 
2. Lördagen den 11 november. Filmen Underkastelsen av Stefan Jarl visades på 

Studiefrämjandet. Fyra deltagare. 
3. Lördagen den 18 – söndagen den 19 november. Konferensen Biologisk mångfald i Skåne 

genomfördes på Backagården i Höör. Temat var skog. Den Biologiska mångfaldens pris 2023 
tilldelades Havängslamm. Karin representerade kretsen. 

4. Måndagen den 20 november. Biosfärkonferens 2023 på naturum Kristianstads Vattenrike. 
Karin representerade kretsen. 

5. Lördagen den 25 november. Filmen Bieffekten av Tina-Marie Qviberg visades på 
Studiefrämjandet. Fem deltagare. 

§ 87. 

Aktuellt från kretsens arbetsgrupper. 

1. Floravårdsgruppen. Gruppen studerar vattenväxter med hjälp av boken Danske vandplanter. 
Man brukar vara 8 – 9 som deltar. 

2. Handla miljövänligt-gruppen. Gruppens aktivitet på Ica Maxi Bromölla spelades in på en kort 
film, och den visades för styrelsen på mötet. Gruppen fick fin kontakt med både personal och 
kunder. 

3. Klimatverkstad. Man ska ha en träff den 4 december om det som händer på klimatområdet i 
Kristianstads kommun. 



4. Remissgruppen. Inbjudan till samråd om Solpark Borrestad. Synpunkter skickas senast den 15 
december. Inbjudan till samråd om Karsholms solpark. Synpunkter skickas senast den 20 
december. Beslutades att försöka få till stånd en dialog med flera kretsar i Skåne om generella 
ståndpunkter i remissvar angående solcellsparker och utbyggnad av animalieprodution. Anita 
G hade redan SMS-at Josefine Friberg på länsförbundet och bett att hon, på nästkommande 
kretsfika, förhör sig om det finns intresse för en sådan dialog. 

§ 88. 

Kommande evenemang. 

Styrelsen arbetade med planering av vår- och sommarprogrammet. Det måste sträcka sig till den 20 
september. Rune åtar sig att informera om det och Annandag Jul-vandringen på FaceBook. 

§ 89. 

Övriga frågor. 

Styrelsen beslöt att avsätta 1000 kronor till fika vid extrainsatt möte angående framtiden för 
Framtidsveckan och för att täcka ett litet underskott från årets Framtidsveckan.  

Styrelsen beslöt att anta Le Croissants erbjudande att låta kretsens medlemmar få 10 % rabatt. Den 
lösning vi kom på hur kontrollen av medlemskap skulle kunna ske, var att vi skriver om erbjudandet i 
ett medlemsutskick, och att medlemmar som vill utnyttja erbjudandet tar med sig erbjudandet som 
bekräftelse på att de är medlemmar. 

§ 90. 

Kommande möten. 

Tisdagen den 5 december kl. 18.00 via Zoom för att behandla återstående punkter på dagordningen 
för detta möte. Någon får då ta på sig fikaansvar för mötet den 11 januari. 

Möte med valberedningen kl. 18.30 den 13 eller 18 december på Studiefrämjandet. 

Torsdagen den 11 januari kl. 18.30 på Studiefrämjandet. 

 

Justeras: 

 

 

……………………………………………………………….   ………………………………………………………………. 

Ordförande    Sekreterare 



Protokoll fört vid styrelsemöte tisdag 23-12-05 för Naturskyddsföreningen Kristianstad och 

Bromölla. Mötet hölls via Zoom och var en fortsättning på mötet den 28 november. 

Deltagare: Karin Bergendal, Anita Gunnarsson, Åsa Jidebom, Anders Johansson, Bengt Klingheim, 

Rose-Marie Ljungberg, Christer Neideman, Anders Sigfridsson, Rune Stenholm Jakobsen. 

Anita valdes till mötesordförande. 

§ 91. 

Ekonomi. 

1. Insektskursen med Gunnar Isacsson. Gunnar ska ha bilersättning. Vissa andra kostnader 

tillkommer. En avgift från kursdeltagarna kan behöva tas ut, som bestäms av Karin som är 

kontaktperson. Här bestämdes också att deltagaravgifter i fortsättningen bestäms av 

kontaktpersonen för aktiviteten. Styrelsen kan dock inlägga veto mot deltagaravgifter. 

2. Anita G tar kontakter angående författarsamtal med Tomas Bannerhed under Kulturnatten. 

Beslöts att kretsens kostnad för detta får uppgå till högst 4 500 kronor. 

3. Den webbaserade informationen om Skjutsgruppen får kosta 3 000 kronor + påslag. 

4. Kostnaden för Anders Henrikssons föreläsning delas med trädgårdsföreningen. Vi är villiga att 

betala upp till 1 500 kronor + påslag och resekostnader. 

5. Till föredrag på årsmötet är vi villiga att betala upp till 3 000 kronor inkl. allt. Dan Gerell 

föreläser troligen gratis. 

6. Till kostnader för Öppen föreningsdag anslår vi 1 000 kronor. 

§ 92. 

PR och medlemsstrategi. 

1. Anita G och Rose-Marie L genomför beslutad metod angående tillgängliggörande av 

medlemsregistret för kretsens aktiva, så fort båda är friska från pågående förkylningar. 

Beslutet fattades vid mötet den 26 oktober enligt § 79.2. 

2. Runes förslag till Öppen föreningsdag presenterades. Styrelsen beslöt att den genomförs 

söndagen den 10 mars kl. 13.30 -16.00 på Studiefrämjandet. Ledarna för kretsens 

arbetsgrupper informerar sina medlemmar. Rune ansvarar för att meddela Mari Graneskog 

om ändrad tid. 

3. Avstämde med Åsas översikt över våra remissvar, aktivitetsrapporter, insändare o. dyl. Beslöt 

att remisser som vi valt att inte besvara inte behöver tas upp på hemsidan, 

4. Beslöts att skaffa en väska till för värvningsmaterial. 

§ 93. 

Övriga frågor. 

1. Styrelsen beslöt att styrelseprotokollen läggs ut på hemsidan efter årets slut, men innan 

årsmötet. 

2. Beslöts att kretsen registrerar sig hos Kristianstads kommuns friluftsstrateg angående 

friluftsliv för unga. 

3. Föreläsning om uttern är inte aktuellt under vår- och sommarprogammet. 

4. Anita G gav en lägesrapport efter mötet om Framtidsveckans framtid. Där bestämdes att man 

ska fortsätta med Framtidsveckan, men med lägre ambitionsnivå. Ett nytt möte om 

Framtidsveckan ska hållas i januari. 



5. Referensgrupp för utemuséet Kjugekull. Beslöts att kretsen ska vara representerad i 

referensgruppen. Anita G är villig att representera oss där. 

§ 94. 

Kommande möten. 

Torsdagen den 11 januari kl. 18.30 på Studiefrämjandet. Anders J åtar sig att fixa fika. 

Tisdagen den 13 februari kl. 18.30 på Studiefrämjandet. Rune åtar sig att fixa fika. 

Eventuellt ett extra möte för motioner till årsmötet. 

 

 

Justeras: 

 

 

……………………………………………………………………. ……………………………………………………. 

Mötesordförande    Sekreterare  
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